
 
 

COLUMN 14 september 2024 - Terugloop vaccinaties bij kinderen 

 

Het vaccinatieprogramma van de Wereld Gezondheidsorganisatie WHO bestaat dit jaar 

een halve eeuw. Dankzij dit programma kunnen alle kinderen in alle landen van de 

wereld voorzien worden van levensreddende vaccins. Dit vaccinatieprogramma is zeer 

succesvol. De afgelopen vijftig jaar zijn hierdoor maar liefst 154 miljoen levens van 

kinderen en volwassenen gered. Het heeft kindersterfte met 42% verminderd. Ook 

zorgen vaccinaties ervoor dat mensen in volledige gezondheid kunnen leven, en niet 

bijvoorbeeld verlamd raken door polio. Hiermee is vaccineren de belangrijkste 

gezondheidsinterventie ooit.  

De minimaal nodige vaccinatiegraad om uitbraken van besmettelijke ziektes te 

voorkomen is volgens de Wereldgezondheidsorganisatie (de WHO) 90 procent. Het RIVM 

hanteert voor ons land een vaccinatiegraad van minimaal 95 procent. Zo lang we boven 

dit percentage zitten kunnen uitbraken van besmettelijke ziektes worden voorkomen en 

worden baby's en mensen die (nog) niet gevaccineerd zijn beschermd. 

We hebben in Nederland decennialang boven deze veilige marge gezeten, waardoor 

uitbraken zijn voorkomen. Maar sinds Corona nemen steeds minder kinderen deel aan 

het Rijksvaccinatieprogramma. Daardoor neemt de groepsimmuniteit af en stijgt het 

risico op uitbraken. Afgelopen juni daalde de landelijke vaccinatiegraad onder baby's en 

peuters tot onder de 90 procent. En in grote steden als Den Haag nog een stuk lager.  

Ondanks dat vaccinaties bewezen veilig zijn en miljoenen levens hebben gered denkt een 

groeiend deel van de bevolking daar anders over. Anti-vaxers beweren zelfs dat 

vaccinaties schadelijk zijn. Allerlei charlatans, waaronder zelfs politici, hebben de 

afgelopen jaren de meest waanzinnige complottheorieën verspreid over vaccineren. Deze 

uitbraak van waanzin ging als een virus rond op sociale media. De waanzin beperkte zich 

niet alleen tot covid en vaccineren, maar was onderdeel van een verwrongen wereldbeeld 

over een elite van wetenschappers, media en politici die een nieuwe wereldorde zou 

willen scheppen. Gelukkig blijft het grootste deel van de bevolking nog redelijk 

verstandig, maar feit is dat het wantrouwen in alles wat de overheid en wetenschap doen 

door deze waanideeën flink is toegenomen. 

Maar dit wantrouwen is niet de enige verklaring voor de teruglopende vaccinatiegraad. 

Sommigen hebben bezwaren vanwege hun geloof. Een ander deel van de bevolking is 

vooral onwetend en naïef. Dat virussen gevaarlijk kunnen zijn en het belangrijk is om te 

vaccineren, is simpelweg niet bekend. Mensen zien misschien wel beelden van de Mpox-

uitbraak in Congo en de poliovaccinaties in Gaza, maar dat is voor deze mensen een ver-

van-hun-bedshow. In Nederland komt dat niet voor, denken ze. Maar helaas, het komt 

hier wel degelijk voor. En steeds vaker. Zo zijn er al uitbraken van mazelen en kinkhoest 

geweest de afgelopen tijd.  

Ikzelf heb mij de afgelopen jaren regelmatig laten vaccineren tegen de griep en tegen 

corona. Het waren minuscule hoeveelheden vaccin die je lichaam in gaan, niet te 

vergelijken met alle andere zaken die dagelijks naar binnen gaan. Zo eet ik drie keer per 



dag, drink ik allerlei vochtige zaken en adem ik voortdurend lucht in. Je wil niet weten 

wat voor schadelijke chemische stoffen daardoor in je lichaam komen. De dagelijkse 

overdosis stikstof is niet alleen voor de natuur schadelijk, maar ook voor de mens. Via 

ons drinkwater krijgen we PFAS en cocaïne binnen, via de lucht fijnstof en in zuivel zit 

hormonen. In groente en fruit zitten pesticiden. Suiker beschadigt onze bloedbaan en het 

cholesterol in ons eten laat onze bloedvaten dichtslibben. We smeren ons de hele dag in 

met agressieve crèmes en make-up, schuren dagelijks onze tanden met chemische 

pasta, ruïneren onze huid met zonneschijn en spuiten hele lichaamsdelen vol met inkt. 

En zo kunnen we nog wel even doorgaan. Het is niet voor niets dat crematoria meer 

gifstoffen uitstoten dan Tata Steel. Om over de gifbelten die onze begraafplaatsen zijn 

geworden, maar te zwijgen.  

Dus of je je nu laat prikken of niet, de mens is en blijft een tikkende chemische tijdbom. 


